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Kehitysvammaliiton vuosi 2021 
lyhyesti selkokielellä
Kehitysvammaliitossa tehdään töitä sen eteen, 
että jokaisella on mahdollisuus  
vaikuttaa omiin asioihinsa  
ja toimia osana yhteiskuntaa.

Kehitysvammaliiton työ on  
hyvin monipuolista.  
Tähän tiivistelmään on koottu  
joitakin asioita liiton toiminnasta.

Koronavirus vaikutti edelleen  
liiton toimintaan koko vuoden 2021.  
Koulutukset pidettiin etäkoulutuksina  
Teams-etäyhteyden kautta.  
Liiton henkilökunta teki työtä  
pääasiassa etätyönä kotona.

Kehitysvammaliiton toiminnanjohtaja  
Marianna Ohtonen jäi eläkkeelle.  
Uusi toiminnanjohtaja on Susanna Hintsala. 

TAITTO PANU KOSKI   |   KANNEN KUVA KATJA TÄHJÄ  (TULEVAISUUTTA LUOMASSA -HANKE)
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Vilkasta vaikuttamistyötä
Liiton vaikuttamistyö oli vilkasta.  
Vuoden aikana liiton edustajat tapasivat  
ison joukon poliitikkoja, antoivat lausuntoja  
ja olivat mukana eri työryhmissä.  
Vaikuttamistyön tavoite on parantaa  
kehitysvammaisten ihmisten asemaa.

Liitto julkaisi omat tavoitteet kuntavaaleihin,  
jotka pidettiin keväällä 2021.  
Liitto korosti tavoitteissaan asumista,  
palvelujen saatavuutta ja laatua,  
kehitysvammaisten ihmisten oikeutta palkkatyöhön,  
selkokieltä ja lasten oikeuksia.

Liiton toimintaan kuuluvat myös  
koulutus, neuvonta ja tiedottaminen.  
Liitto antoi koulutusta kehitysvammaisuudesta,  
vuorovaikutuksesta, selkokielestä  
ja saavutettavuudesta.  
Liiton verkkosivuilla vieraili vuoden aikana  
yhteensä yli 2 miljoonaa kävijää.

Liitto pyrki houkuttelemaan  
uusia työntekijöitä kehitysvamma-alalle.  
Värikäs vammaistyö -kampanja kertoi  
nuorille vammaisalan työstä.
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Yhteistyössä on voimaa
Kehitysvammaliitto tekee yhteistyötä  
monien eri tahojen ja ihmisten kanssa.  
Vuonna 2021 kehitysvammaiset  
ja puhevammaiset ihmiset  
olivat näkyvästi mukana  
Kehitysvammaliiton toiminnassa.

Kehitysvammaiset ihmiset  
olivat mukana kehittämässä  
selkokielistä Verneri.net-verkkopalvelua.  
Kehitysvammaiset nuoret ja aikuiset  
tuottivat Verneri-netin verkkosivuille  
enemmän sisältöä kuin edellisenä vuonna.  
He julkaisivat blogikirjoituksia,  
mielipiteitä, kuvia ja runoja.  
Verkko-Kerttu vastasi ihmisten  
kysymyksiin ja huoliin.

Selkokeskus uudisti painetun  
Selkosanomat-lehden ja verkkolehden.  
Uudistus tehtiin yhteistyössä  
Metropolia ammattikorkeakoulun kanssa.  
Selkosanomien lukijat osallistuivat  
lehden kehittämiseen.  
He antoivat lukijatapaamisissa  
palautetta lehden jutuista ja ulkoasusta. 
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Selkeästi meille -hanke järjesti  
saavutettavuuden iskuryhmätyöpajaa.  
Iskuryhmissä arvioitiin esimerkiksi sitä,  
kuinka helppoa sivujen kieltä on ymmärtää.

Opike toteutti kaksi uudenlaista  
työpajaa otsikolla Tehdään tarina.  
Työpajoissa tehtiin tarinoita yhdessä.  
Työpajoissa oli mukana  
kehitysvammaisia lapsia ja nuoria.

Kohdataan on saavutettava somepalvelu,  
jossa voi tutustua uusiin ihmisiin.  
Vuoden 2021 lopussa Kohdataan-somessa  
oli 1260 käyttäjää eli 420 käyttäjää enemmän  
kuin vuonna 2020.
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Työtä kehitysvammaisille ihmisille
Kehitysvammaliiton Palkkaamon kautta  
työllistyi 45 kehitysvammaista ihmistä.  
He työllistyivät esimerkiksi  
kahvila- ja ravintola-alalle ja hoivapalveluihin.  
Palkkaamo välitti myös harjoittelupaikkoja  
ja työkokeilujaksoja.
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Materiaaleja iloksi ja hyödyksi

Opike

Opikkeen kirjojen myynti kasvoi.  
Opike julkaisi 10 kirjaa ja lisäksi  
kirjojen käyttöä tukevia materiaaleja.  
Opikkeen myydyin kirja oli selkoversio  
kirjasta Supermarsu lentää Intiaan.  
Opikkeen materiaaleja kehitti  
suuri joukko vapaaehtoisia,  
200 kehitysvammaista henkilöä  
ja 41 ammattilaista.

Papunet

Papunetin kuvapankeissa oli  
yhteensä 72 000 kuvaa.  
Papunetin kuvatyökaluilla  
voi helposti valmistaa  
tukimateriaalia ja verkkokirjoja.  
Materiaaleja käytetään esimerkiksi  
vuorovaikutuksessa puhevammaisen  
ihmisen kanssa. 
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Tikoteekki

Tikoteekki tuotti tietoa ja materiaaleja,  
joiden aiheina oli kuntoutus, läheisten ohjaus,  
tulkkauspalvelu ja apuvälineiden käyttö.

FASD

Liitto jakoi tietoa ja järjesti  
etätapahtumia FASDista.  
FASD tarkoittaa erilaisia vaurioita,  
joita vauva voi saada,  
jos äiti juo alkoholia raskauden aikana.  
Tuotimme materiaalia koulujen  
työntekijöille ja lääkäreille.

SELVIS-hanke

SELVIS-hankkeessa kehitettiin selkokielistä  
materiaalia päihteistä ja pelaamisen ongelmista.  
SELVIS-hankkeen tavoite oli ehkäistä  
kehitysvammaisten nuorten aikuisten haittoja,  
jotka johtuvat päihteistä ja pelaamisesta.
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